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SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA TENI R LLOC 
EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 20’00 HORES DEL DIA  

U DE DESEMBRE DE 2010 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. José Andrés Gallego Méndez. Batle-President 
Sr. Bartomeu Alzina Sureda 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Margalida Bover Vadell 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sr. Mateu Garau Flaquer 
Sr. Joan Ferrer Flaquer 
Sra. Maria Isabel Vives Liberal 
Sr. José Medina Suárez 
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sra. Margarita Servera Ferrer 
 Sr. Jaime Tous Pellicer 

Sra. Maria Orts Rodríguez 
 Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 

 
Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 

 
PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 

 
Abans d’iniciar-se la sessió, el Sr. Batle agraeix al Secretari 

de la Corporació els seus serveis prestats, ja que aquesta és l’última 
sessió ordinària del ple a la que assisteix, a caus a de la seva 
propera jubilació. El consistori s’adhereix a les p araules del Sr. 
Batle amb un aplaudiment. 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR: 02/11/10 .- En compliment d’allò 
que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 1 5 de desembre, 
Municipal i de règim local de les Illes Balears i l ’article 91.1 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat pel Real Decret 2568/1986, de 28 de  novembre, el Sr. 
President demana als membres de la Corporació si al gú té alguna 
observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior , que va tenir lloc  
el dia DOS de NOVEMBRE de 2010, de la qual se n’ha expedit, 
prèviament, còpia de l’esborrany a cada Regidor per  al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible form ulació 
d’al·legacions, si fos el cas. 
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El Sr. José Medina Suárez fa la següent intervenció  respecte a 
l’aprovació de l’acta de la sessió del dia 2 de nov embre de 2010:  
 

“Sr. Secretario, querría hacer constar en este punt o del acta 
del orden del día lo siguiente: 

En dicha acta no se recoge exactamente lo manifesta do por el Sr. 
Sebastián Sureda Rosselló, Regidor del P.S.O.E., en  su última 
intervención. 

Al hablar del Sr. Melis Tous, Regidor de este Ayunt amiento por 
el Partido d’es Grup, dice y cito textualmente: “El  pequeño hombre de 
la llata”. 

El Sr. Medina Suárez se ausenta indignado por la fo rma en que es 
nombrado su compañero, el Sr. Melis Tous, ausente e n dicha sesión 
plenaria. Además de las amenazas constantes y de lo s menosprecios del 
Sr. Sureda Rosselló hacia el Partido Popular, con s us característicos 
y típicos gestos y comentarios que habitualmente re aliza por lo 
bajini, cuando se hace referencia o se trata algún tema que a él no le 
conviene. En esta sesión, incluso, ha realizado en varias ocasiones el 
siguiente comentario: “A los del PP, ya les contest aré”. 
 

El Sr. Mateu Garau mostra la seva desaprovació a la  intervenció 
del Sr. Medina. Diu el Sr. Garau que pot acceptar l a primera part de 
la intervenció, però la resta són opinions del Sr. Medina que no es 
van expressar en la sessió anterior. L’acta del Ple  ha de reflectir de 
forma resumida el que es diu, però no les actituds i gestos. Això és 
una opinió del Sr. Medina. 

 
El Sr. Medina respon que encara que sigui una opini ó, ell té 

dret igual que els altres regidors a expressar les seves opinions, per 
tant vol que això consti en l’acta. 

 
El Sr. Bartomeu Alzina diu que la frase pot constar  en l’acta, 

però la resta és una opinió del Sr. Medina. 
 
El Sr. Medina insisteix que les paraules es van dir  i la resta 

que el Secretari ho posi on crea convenient, però q ue consti en 
l’acta. 

 
No havent-hi més intervencions es deixa sense aprov ar l’acta de 

la sessió anterior que va tenir lloc  el dia DOS de NOVEMBRE de 2010. 
 
II.- PRESA DE POSSESSIÓ DEL SR. JAIME TOUS PELLICER  COM A REGIDOR.- Es 
dóna compte al Consistori que ha estat presentada l a credencial 
expressiva que el Sr. Jaime Tous Pellicer ha estat designat regidor 
d’aquest Ajuntament, en substitució, per renuncia, del Sr. Bernard 
Boutique, inclosos en la llista de candidats presen tada pel Partit 
Popular a les eleccions locals de 27 de maig de 200 7. 
 
 Així mateix, s’informa al Consistori que el Sr. Ja ime Tous 
Pellicer ha presentat les declaracions a les quals es refereix l’art. 
75.7 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de  les Bases de Règim 
Local, i art. 30 i següents del Reglament d’Organit zació, Funcionament 
i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per  Reial decret 
2568/1986, de 28 de novembre. 
 
 A continuació, el Sr. Jaime Tous Pellicer promet e l càrrec 
d’acord amb la normativa vigent, prenent-ne possess ió. 
 

El Sr. Batle li adreça unes paraules de benvinguda desitjant-li 
encerts en l’exercici del seu càrrec. 
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 Després d’això, el Sr. Jaime Tous Pellicer s’incor pora a la 
sessió plenària. 
   
III.- COMPTE GENERAL 2009 .- El Consistori examina l’expedient 40/2010 
(Inter) relatiu al Compte General de l’exercici 200 9. 
 
 De conformitat amb l’establert a l’article 212 del  Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, l’expedient del Compte General de 
l’Ajuntament corresponent a l’exercici 2009 va ésse r sotmès a informe 
de la Comissió Municipal Informativa d’Hisenda i Es pecial de Comptes i 
posteriorment va ésser objecte d’exposició pública,  per termini de 
quinze dies, mitjançant anunci publicat en el BOIB Núm. 146, de dia 
09.10.2010, havent transcorregut el termini legal s ense que s’hi hagin 
produït reclamacions, reparaments, ni observacions.   

 
 Vist que aquest Ajuntament en Ple és competent per  l’adopció 
d’aquest acord segons el disposat a l’article 212.4  del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals i a l’article 22. 2.e) de la Llei 
7/1985 de 2 de abril Reguladora de les Bases de Règ im Local.  

 
No havent-hi intervencions, per VUIT  vots a favor (Regidors/es 

del PSOE, UCAP-UM i PSM-EN) i NOU abstencions (Regidors/es del PP, EU-
Els Verds i Es Grup), sent disset el nombre legal d e membres de la 
Corporació i disset el nombre dels assistents  S’ACORDA: 
 

APROVAR el Compte General de l’Ajuntament corresponent a 
l’exercici 2009 i remetre’l al Tribunal de Comptes i a la Sindicatuara 
de Comptes de les Illes Balears. 
 
IV.- EXPEDIENT MODIFICACIÓ CRÈDIT 28/10 .- El Consistori examina 
l’expedient 63/2010 (Inter) relatiu a la modificaci ó pressupostaria 
28/2010 per generació d’ingressos. 
 

Vist l’informe emès per l’Interventor en data 24 de  novembre de 
2010. 
 

Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa M unicipal 
d’Hisenda. 
 

Iniciat el debat, el Sr. Joan Ferrer Flaquer diu qu e està 
satisfet per aquests ingressos. El Consell hauria d ’assumir més 
competències. El vot del seu grup serà favorable. D e totes maneres hi 
ha una cosa que hauria de preocupar a tots i és l’a ugment de la 
factura elèctrica. Hauríem de plantejar-nos aquesta  qüestió i adoptar 
mesures per disminuir la despesa, fins i tot regula nt els rellotges, 
perquè els fanals de l’enllumenat públic estiguin m enys temps enceses. 
 

La Sra. Maria Orts diu que el seu grup també votarà  a favor. 
Aquests ingressos demostren que quant tots els grup s municipals 
pressionen davant les institucions supramunicipals,  les coses 
funcionen. El Consell ha vist la necessitat dels mu nicipis i ha fet un 
esforç. Això és una mesura excepcional i hem d’adop tar amb valentia 
mesurades d’austeritat. Una de la preocupacions més  importants ha de 
ser la despesa en energia i el canvi climàtic. S’ha uria de fer un 
estudi del consum energètic dels edificis públics p er adoptar mesures 
d’estalvi. 

 
El Sr. Mateu Garau respon que s’estan instal·lant b ombetes de 

baix consum en l’enllumenat públic i s’ha encarrega t un estudi un 
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estudi per a l’estalvi d’energia elèctrica. 
 
No havent-hi més intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 

sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, S’ACORDA: 
 
Primer : Aprovar l’expedient de modificació pressupostaria  28/2010 per 
generació i transferència de crèdit que consta de l es parts següents: 
 
- Partides del pressupost d’ingressos que augmenten : 
  

CE CONCEPTE IMPORT TOTAL 
461000 SUBV. CONSELL INSULAR DE MALLORCA 180.500,00 

 
 
- Partides del pressupost de despeses que augmenten : 
 

CF CE CONCEPTE IMPORT TOTAL 
920 221000 ENERGIA ELECTRICA 115.500,00 
920 216001 R.M.C. MATERIAL INFORMATIC 15.000,00 
920 227990 ALTRES TREBABALLS REALITZATS PER ALTRES   

  EMPRESES I PROFESIONALS 15.000,00 
920 222001 COMUNICACIONS 15.000,00 
920 230200 INDEMNITZACIONS PER RAONS DEL SERVEI 10.000,00 
920 231200 DESPLAÇAMENTS 10.000,00 

 
Segon : Notificar el present acord al departament d’inter venció. 
 
V.- EXPEDIENT MODIFICACIÓ CRÈDIT 29/10 .- El Consistori examina 
l’expedient 64/2010 (Inter) relatiu a la modificaci ó pressupostaria 
29/2010 per transferència de crèdit. 
 

Vist l’informe emès per l’Interventor en data 18 de  novembre de 
2010. 
 

Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa M unicipal 
d’Hisenda. 
 

Iniciat el debat, el Sr. Joan Ferrer Flaquer diu qu e el seu grup 
votarà en contra perquè s’estan incomplint les base s d’execució del 
pressupost quant al límit de despeses per a encàrre c de projectes 
(3.000€) i s’han demanat molts. S’han encarregat pr ojectes, estudis de 
seguretat, direccions d’obres, modificacions de pro jectes, sense 
consignació pressupostària. S’incompleixen les base s i no es compta 
amb l’oposició, però es demana el vot de l’oposició  per poder pagar 
aquests encàrrecs. Per això votaran en contra. 
 

La Sra. Maria Orts diu que el seu grup s’abstindrà,  perquè no té 
clar que es pugui aprovar el pressupost per a l’any  proper i aquesta 
partida és dubtosa que es pugui incorporar al press upost prorrogat. No 
s’ha informat de les quantitats reals del cost dels  projectes. Aquesta 
modificació no és per redactar les Normes Subsidiàr ies, sinó per pagar 
projectes pendents. Cal planificar millor; fer pres supostos reals i no 
enganyar. S’abstindrà, perquè és necessari pagar al s professionals que 
han fet el treball, però no és lògic que no es plan ifiqui; que no es 
consigni al pressupost. No es podrà fer el planejam ent, perquè cal 
pagar factures d’altres projectes. Prega que les fa ctures es paguin 
per ordre de registre. 
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El Sr. Mateu Melis diu que el Sr. Batle li ha deman at que 
col·labori i precisament per això ha vingut abans d e l’hora, per poder 
corregir un error que havia observat en la proposta  d’acord d’aquest 
expedient. No es compleix el límit de despesa impos ada a les bases del 
pressupost: quan la despesa és major de 3.000€ ha d e tenir-se en 
compte la consignació pressupostària. El treball s’ ha encarregat i 
s’ha fet, per tant cal pagar-ho. No obstant això, l i agradaria fer una 
reflexió. Des de fa temps, pràcticament en totes le s sessions 
plenàries, s’aproven modificacions de crèdit. Això significa que no es 
planifica; que no se sabia què projectes calia fer.  Tot això s’havia 
d’haver-hi previst. Igual que la Sra. Orts, demana que aquests 
treballs es paguin seguint l’ordre d’antiguitat de les factures. 
S’abstindrà, i demana que al proper pressupost es t ingui en compte les 
despeses que se saben que existeixen. 
 

No havent-hi més intervencions, per VUIT  vots a favor 
(Regidors/es del PSOE, UCAP-UM i PSM-EN) SIS  vots en contra 
(Regidors/es del PP) i TRES abstencions (Regidors/es d’EU-Els Verds i 
Es Grup), sent disset el nombre legal de membres de  la Corporació i 
disset el nombre dels assistents  S’ACORDA:  
 
Primer : Aprovar l’expedient de modificació pressupostaria  29/2010 per 
transferència de crèdit, amb el contingut següent: 
 
1) Partides del pressupost de despeses que augmente n: 
 

C.F C.E CONCEPTE AUGMENT 
151 640001 PROJECTES I NORMES SUBSIDIARIES 192.268,20 

 
2) Partides del pressupost de despeses que disminue ixen: 
 

C.F C.E CONCEPTE DISMINUCIÓ 
340 621070 INVERSIONS NOVES CAMP DE FUTBOL 33.000,00 
340 621074 TABCAMENT ROCODROM 15.300,00 
340 632007 INVERSIONS SPORTS 143.968,20 

 
Segon : Notificar el present acord al departament d’inter venció. 
 
VI.- EXP. NÚM. 213AG/10: MOCIÓ PSM-EN: LA LLENGUA P RÒPIA DE LES ILLES 
BALEARS.- El Consistori examina l’expedient 213AG/10, rela tiu a la 
Moció presentada pel Sr. Mateu Garau Flaquer, com a  Regidor del PSM-EN 
a l’Ajuntament de Capdepera, registrada d’entrada a  l’Ajuntament dia 
21 d’octubre de 2010, amb el núm. 7037. 
 

Es llegeix la següent moció: 
 

“Assumpte: La llengua pròpia de les Illes Balears 
 
Mateu Garau Flaquer, com a regidor del PSM-EN a l’Ajuntament de Capdepera, presenta la 
següent 
 

M O C I Ó  
Les Illes Balears s'incorporen a l'àrea lingüística catalana amb la conquesta de Mallorca pel Rei 
Jaume I (1229), Eivissa i Formentera per l'arquebisbe de Tarragona, Guillem de Montgrí 
(1235), i Menorca pel Rei Alfons el Liberal (1287). Des d'aleshores, el català és la llengua pròpia 
de les Illes Balears i ha estat sempre l'instrument amb què els illencs han fet les seves màximes 
aportacions a la cultura universal, i el vehicle que ha fet possible l'articulació del geni del nostre 
poble de manera que la seva empremta quedàs marcada de forma inesborrable en el llegat 
cultural dels pobles d'Occident. 
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Amb tot, la llengua catalana s'ha vist afectada negativament per alguns esdeveniments històrics 
que l'han portada a una situació precària. Aquesta situació és deguda a diversos factors, com 
són la persecució política que ha patit i la imposició legal del castellà durant més de dos segles i 
mig; les condicions polítiques i socioeconòmiques en què es produïren els canvis demogràfics 
de les darreres dècades; i, encara, el caràcter de llengua d'àmbit restringit que té, similar al 
d'altres llengües oficials d'Europa, especialment en el món actual, en què la comunicació, la 
informació i les indústries culturals tendeixen a la mundialització. 
Actualment, el preàmbul de l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balear declara que la llengua 
catalana, pròpia de les Illes Balears, i la nostra cultura i tradicions són uns elements 
identificadors de la nostra societat i, en conseqüència, són elements vertebradors de la nostra 
identitat. En aquest sentit, la Llei de Normalització Lingüística de les Illes Balears, aprovada 
per unanimitat pel Parlament de les Illes Balears el 29 d'abril de 1986, així com la resta de 
disposicions en matèria lingüística, com ara el Decret 92/1997, de 4 de juliol, que regula l'ús i 
l'ensenyament de i en llengua catalana en els centres docents no universitaris de les Illes 
Balears, han fet possible avançar en el coneixement i l'ús de les dues llengües oficials de les Illes 
Balears per tal d'assegurar la participació en la vida pública a tots els ciutadans. Això no 
obstant, resulta necessari promoure mesures efectives per tal d'equilibrar la presència 
d'ambdues llengües en els mitjans de comunicació social, eradica qualsevol discriminació per 
motius lingüístics i aconseguir la plena normalització lingüística a les Illes Balears. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Capdepera adopta els següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- L’Ajuntament de Capdepera insta les institucions públiques de les Illes Balears a 
promoure les mesures necessàries per restablir el català en el lloc que li correspon com a 
llengua pròpia de les Illes Balears i a garantir que tota la població la conegui i sigui considerada 
com un dels elements identificadors de la nostra societat. 
 
Segon.- L’Ajuntament de Capdepera constata la funció de la Llei de Normalització Lingüística 
de les Illes Balears que, des del consens polític i la cohesió social, ha compatibilitzat la 
cooficialitat del català i el castellà amb la protecció i la promoció de la llengua catalana com a 
llengua pròpia de les Illes Balears. 
 
Tercer.- L'Ajuntament de Capdepera considera necessària la vigència del Decret 92/1997 per 
tal de garantir que els escolars de les Illes Balears puguin usar normalment i correctament la 
llengua catalana i la llengua castellana al final del període d'escolaritat obligatòria. 
 
Quart.- L’ajuntament de Capdepera insta a les institucions a seguir avançant en les mesures 
que garanteixin que la llengua catalana continuï essent signe d’identificació i cohesió social del 
nostre país.” 

 
Iniciat el debat, el Sr. Joan Ferrer Flaquer pregun ta per què es 

presenta aquesta moció ara. 
 
El Sr. Mateu Garau respon que és una moció que es p resenta en 

tots els municipis per algunes declaracions realitz ades per algun 
representant polític que han aparegut en premsa. 

 
A continuació el Sr. Ferrer diu que no entén que es  presenti una 

moció per unes declaracions d'algú que no està al p arlament i fa la 
següent intervenció: 
 
“Estic completament d’acord amb la introducció de l a moció. 
 
En canvi amb el primer punt del acord de la moció n o hi estic gens 
d’acord ja que creim  
que la llengua es troba al lloc que li pertany. 
 
Amb el segon punt del acord esteim completament d’a cord. 
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Amb el tercer punt del acord no hi esteim d’acord j a que a dia d’avui 
aquest Decret de minis s’ha convertit amb un Decret  de màxims i 
apostam per la seva modificació per equiparar les h ores de ensenyança 
de les dues llengües oficials de la nostra comunita t autònoma. 
 
I també d’acord amb el quart punt. 
 
Sa normalització era necessària i això ho demostra que s’aprovés per 
consens, però el que existeix avui es una clara imp osició d’una 
llengua en contra de l’altra, i per es membres d’es  PP tenim clar que 
lo primer es respectar se llibertat d’expressió i e s desenvolupament 
d’es decret de mínims ha vulnerat aquesta lliberta d’expressió ja que 
un centre pot dur a terme s’ ensenyança de totes se s assignatures en 
català exceptuant se llengua castellana i això supo sa no ensenyar ses 
dues llengües en igualtat i no possibilita que els alumnes quan acaben 
la primària o secundaria no tenguin es mateix conei xement de ses dues 
llengües. Per tant s’incompleix Llei de Normalitzac ió Lingüística de 
les Illes Balears: 
 
Llei de Normalització Lingüística de les Illes Bale ars, aprovada pel Parlament de les Illes 
Balears el 29 d’abril de 1986 (BOCAIB n. 15, 20-05-86. Correcció d'errates BOCAIB n. 16, 30-
05-86) 
La llengua catalana i la llengua castellana són totes dues llengües oficials de la Comunitat 
Autònoma, amb el mateix rang, si bé de naturalesa diferent: l'oficialitat de la llengua catalana es 
basa en un estatut de territorialitat, amb el propòsit de mantenir la primacia de cada llengua en 
el seu territori històric. L'oficialitat del castellà, establerta per la Constitució a tot l'Estat, es basa 
en un estatut personal, a fi d'emparar els drets lingüístics dels ciutadans, encara que la seva 
llengua no sigui la pròpia del territori 
 
Article 2 
1.-La llengua catalana és la llengua pròpia de les Illes Balears i tots tenen el dret de conèixer-la 
i d'usar-la. 
4.- Ningú no podrà es ser discriminat per raó de la llengua oficial que empri.  
5.-Les modalitats insulars de la llengua catalana seran objecte d'estudi i protecció, sense 
perjudici de la unitat de l'idioma.  
 
TÍTOL I. DE L'ÚS OFICIAL  
Article 6  
2.-La llengua catalana i la llengua castellana són llengües oficials a la Comunitat Autònoma de 
les Illes Balears i han d’ésser emprades preceptivament per l'Administració segons la forma 
regulada per la Llei. 
 
Article 7 
1.-Les Lleis aprovades pel Parlament de la Comunitat Autònoma, els decrets legislatius, les 
disposicions normatives i les resolucions oficials de l'Administració Pública, s'han de publicar en 
llengua catalana i en llengua castellana en el «Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma de les 
Illes Balears». 
 
Article 8 
2.-Les còpies o certificacions expedides per les entitats públiques de la Comunitat Autònoma 
s'han d'expedir en català, llevat del cas que l'interessat o la persona o entitat que les 
requereixen en sol·licitin la versió castellana. 
3.-A les Illes Balears les actuacions administratives són vàlides i produeixen plens efectes 
qualsevol que sigui la llengua oficial emprada. 
 
Article 10 
3.-Els documents públics atorgats a les Illes Balears s'han de redactar en la llengua oficial 
escollida per l'atorgant, o, si hi ha més d'un atorgant, en l'idioma que aquests acordassin. 
En cas de discrepància els documents es redactaran en les dues llengües. 
Les còpies s'expediran en la llengua utilitzada en la matriu. 
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4.-Els poders públics que actuen a la Comunitat Autònoma, han d'assegurar que tots els 
documents impresos, utilitzats a l’Administració Pública i a disposició dels ciutadans, estiguin 
escrits en català i en castellà.  
 
Article 15 
2.-A tots els rètols, indicacions i escrits en general, bilingües, la primera versió ha de ser la 
catalana, com a llengua pròpia de les Illes Balears, i la segona, la castellana.  
3.-A tots els serveis de transport públic, els impresos, els avisos, i comunicacions al servei 
públic, s'han de fer en llengua catalana i en llengua castellana.  
 
(Vull recordar que a la Sala Multiusos la rotulació  al costat del 
carrer de Cala Agulla incompleix aquest article. 
Per a quin motiu no es dur a terme als rotuls de la  Multiusos?)  
 
Article 18 
1.-Els alumnes tenen dret a rebre l'ensenyament en la seva llengua, sigui la catalana o la 
castellana. 
2.-A tal efecte, el Govern ha d'arbitrar les mesures adients de cara a fer efectiu aquest dret. En 
tot cas, els pares o tutors poden exercir en nom de llurs fills aquest dret, instant a les autoritats 
competents perquè sigui aplicat adequadament. 
 
Article 20 
1.-El Govern ha d'adoptar les disposicions necessàries encaminades a garantir que els 
escolars de les Illes Balears, qualsevol que sigui la seva llengua habitual en iniciar 
l'ensenyament, puguin utilitzar normalment i correctament el català i el castellà al final del 
període d'escolaritat obligatòria. 
 
Succeeix aquest tema a Capdepera?  

 
LLEI ORGÀNICA 1/2007, de 28 de febrer, de reforma d e l’Estatut d’autonomia de les Illes 
Balears. 
Article 4 
La llengua pròpia 
1. La llengua catalana, pròpia de les Illes Balears, tindrà, juntament amb la castellana, el 
caràcter d’idioma oficial. 
2. Tots tenen el dret de conèixer-la i d’usar-la, i ningú no podrà ser discriminat per causa de 
l’idioma. 
3. Les institucions de les Illes Balears garantiran l’ús normal i oficial dels dos idiomes, prendran 
les mesures necessàries per assegurar-ne el coneixement i crearan les condicions que 
permetin arribar a la igualtat plena de les dues llengües quant als drets dels ciutadans de les 
Illes Balears. 
 
CONSELLERIA DE EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES 
Núm. 14003 
Decreto 92/1997 de 4 de julio de 1997, que regula e l uso de la enseñanza de y en lengua 
catalana, propia de las Islas Baleares, en los cent ros docentes no universitarios de las 
Islas Baleares. 
 
Artículo 1. 
La lengua catalana, con especial atención a las modalidades de las Islas Baleares, y la 
literatura catalana, incidiendo en las aportaciones de las Islas, se enseñaran obligatoriamente, 
juntamente con la lengua y la literatura castellanas, en todos los niveles educativos y en todos 
los centros de la enseñanza no universitaria. 
 
Artículo 3. 
La enseñanza de la lengua catalana ha de considerar las modalidades lingüísticas propias de 
las Islas Baleares, sin perjuicio de la unidad de la lengua, tal como prevé el artículo 14 del 
Estatuto de autonomía para las Islas Baleares.  
Artículo 5. 
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Los alumnos que residan temporalmente en las Islas Baleares podrán solicitar la exención de la 
evaluación de la lengua y de la literatura catalanas, propia de las Islas Baleares, que podrá ser 
otorgada a propuesta de la Comisión Técnica de Asesoramiento para la Enseñanza de y en 
Lengua Catalana, de acuerdo con las disposiciones que desarrollan este Decreto. No obstante, 
en estos casos se deberá fomentar la asistencia a las clases. Esta regulación se establece sin 
perjuicio de otros supuestos de exención que pueda establecer la legislación educativa. 
 
CAPÍTULO II 
La lengua catalana, propia de las Islas Baleares, l engua de enseñanza 
Artículo 7. 
La Administración educativa promoverá el uso de la lengua catalana, propia de las Islas 
Baleares, como lengua vehicular de la enseñanza no universitaria, de acuerdo con el artículo 
22 de la Ley 3/1986, de 29 de abril. 
Artículo 17. 
El uso de la lengua catalana, propia de las Islas Baleares, como lengua de enseñanza en la 
educación primaria, se regulará de la siguiente manera: 
a) En la educación primaria, el uso de la lengua catalana, propia de las Islas Baleares, como 
lengua de enseñanza de las diferentes áreas, será como mínimo igual al de la lengua 
castellana. 
b) En todo caso, los alumnos, al acabar esta etapa, deben tener una competencia en lengua 
catalana y en lengua castellana que les permita comunicarse normalmente en cada una de 
estas lenguas con los otros alumnos y con el profesorado, en las comunicaciones propias de 
esta etapa en el marco escolar. 
c) En la educación primaria se impartirá el área de conocimiento del medio natural, social y 
cultural en lengua catalana. De entre las otras áreas, y hasta llegar a la mitad del cómputo 
horario, se concretaran en el Proyecto lingüístico, que deberá que ser aprobado por mayoría 
cualificada del consejo escolar del centro, qué áreas se enseñaran en la lengua catalana, 
propia de las Islas Baleares, y cuáles en la lengua castellana. 
d) En la educación primaria se utilizará preferentemente la lengua catalana oral propia del 
entorno de aprendizaje y se introducirá al alumno de forma progresiva, y sobretodo en el 
lenguaje escrito, en el conocimiento de la variedad estándar más propia del ámbito de las Islas 
Baleares. Así, debe garantizarse que al final de esta etapa el alumnado tenga un conocimiento 
global y armónico de la lengua catalana y de la castellana. 
Artículo 18. 
El uso de la lengua catalana, propia de las Islas Baleares, como lengua de enseñanza en la 
educación secundaria obligatoria, se regulará de la siguiente manera: 
a) En la educación secundaria obligatoria se impartirán en lengua catalana, propia de las Islas 
Baleares, el área de ciencias sociales, geografía e historia y el área de ciencias de la 
naturaleza. Esta implantación se hará de forma progresiva y de acuerdo con el artículo 8 de 
este Decreto. 
b) De entre las otras áreas, y hasta llegar a la mitad del cómputo horario, se concretarán en el 
Proyecto lingüístico, que deberá que ser aprobado por mayoría cualificada del consejo escolar 
del centro, qué áreas y en qué grupos y niveles se enseñarán en lengua catalana. 
c) Al final de esta etapa, y de acuerdo con el artículo 20 de la Ley de normalización lingüística 
en cuanto al dominio de la lengua que se debe haber logrado al final del período de 
escolarización obligatoria, los alumnos han de poder utilizar normalmente y correctamente la 
lengua catalana y la lengua castellana. 
Artículo 19. 
El uso de la lengua catalana, propia de las Islas Baleares, como lengua de enseñanza en la 
educación secundaria postobligatoria, se regulará de la siguiente manera: 
a) En lo que se refiere a la educación postobligatoria, mediante las disposiciones necesarias se 
concretarán qué asignaturas deben hacerse en lengua catalana en el momento en que se 
generalice el proceso de implantación de la LOGSE y, sobre todo, cuando los alumnos que 
accedan a esta etapa hayan hecho en catalán, a lo largo de la educación secundaria 
obligatoria, las asignaturas que se indican en el artículo 18 de este Decreto. En este momento, 
el uso de la lengua catalana será, como mínimo, igual al de la lengua castellana. 
b) Entre tanto, los centros iniciarán de forma gradual y progresiva la enseñanza en esta lengua. 
La planificación de cada centro, que se reflejará en el Proyecto lingüístico, se hará en 
coherencia con las áreas que los alumnos habrán hecho en lengua catalana a lo largo de la 
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etapa anterior y al mismo tiempo se priorizará hacer en esta lengua aquellas asignaturas que 
mejor pueden incidir en los estudios posteriores y en la inserción en el mundo social y laboral. 
 
El que es clar es que la Llei de Normalització diu que la primera 
ensenyança es pot triar amb sa llengües materna del s pares i aquests 
no poden triar sa llengua que volen escolaritzar el s seus fills. 
El que es clar i verídic es que es decret de mínims  s’ha convertit amb 
un decret de màxims. 
 
Per tant el que vol es PP es s’ha llibertat lingüís tica. Demanam 
sentit comú i respecte a s’ ordre constitucional. E s pares han de 
poder triar sa llengo amb sa qual volen que estudiï n es seus fills. 
Ses llengos no tenen cap dret, són ses persones ses  que tenen drets i 
s’Estat ha de vetllar perquè es facin efectius aque sts drets. 
També volem s’ha neutralitat lingüística i s’ Ajunt ament te que 
defendre els drets lingüístics dels ciutadans i no la supervivència 
d’una llengua damunt l’altra. 
Per tant exigim que es faci complir tot el que mana  sa:  
Ley 3/1986, de 19 de Abril, de normalización lingui stica 
Llei Orgànica 1/2007, de 28 de febrer, de reforma d e l’Estatut 
d’autonomia de les Illes Balears. 
I la modificació del Decret 92/1997, de 4 de juliol  de 1997, que 
regula l’ús de la ensenyança de i en llengua catala na.” 
 

El Sr. Ferrer diu que la llengua catalana pròpia de  les Illes 
Balears, és la que es parla aquí, no la que es parl a a Catalunya i els 
llibres de text estan escrits en la llengua catalan a que es parla a 
Catalunya. Volem que els nostres fills aprenguin la  llengua que 
parlaven els nostres pares i els nostres avis. Els alumnes tenen 
dificultat per estudiar en algunes universitats de la península, per 
falta de coneixements suficients del castellà. 
 

La Sra. Maria Orts diu que no ha de fer-se un debat  polític 
sobre la qüestió lingüística. En les Illes Balears hi ha una realitat, 
que és el bilingüisme. I la llengua majoritària és la castellana (la 
parlen milions a tot el món). Si l’administració no  fes res, es 
perdria una d’elles, la minoritària. Per això s’ha de potenciar el seu 
ús, perquè en cas contrari acabaria desapareixent. La nostra obligació 
és potenciar les característiques pròpies de les Il les: llengua, 
història, paisatge, etc. No hem de qüestionar l’apl icació del decret 
que regula l’ús del català. Per això el seu grup vo tarà a favor. 
 

El Sr. Mateu Melis diu que no va a valorar la moció . El debat 
sobre aquesta qüestió es va fer al parlament balear , per això no té 
sentit obrir ara un debat aquí. S’ha de reivindicar  i potenciar la 
llengua catalana. Som més rics perquè tenim dues ll engües. Votarà a 
favor, sense voler entrar en el debat. 
 

El Sr. Mateu Garau agraeix als Regidors i Regidores  d’EU-EV i 
d’És Grup la postura que han mantingut en aquest de bat. Efectivament 
és una qüestió que es va debatre al parlament que é s el lloc apropiat, 
no l’Ajuntament. 

Al Sr. Ferrer li respon que està d’acord amb algune s de les 
afirmacions fetes, però la llengua catalana no està  en el lloc que li 
correspon. Està d’acord en què algunes vegades no e s compleix la llei 
de normalització lingüística, la no discriminació, però en perjudici 
del català. Hi ha documents redactats només en cast ellà. No podem dir 
que als ciutadans no se’ls atén en la llengua que t rien; per demostrar 
això no hi ha més que apropar-se a l’oficina de reg istre: s’utilitzen 
les dues llengües, però potser es parli més castell à que català. 
Tampoc es pot fer un debat sobre les modalitats del  català (el parlat 
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per exemple a Catalunya, a Mallorca, o a les difere nts zones de 
Mallorca). Hi ha moltes diferències entre la llengu a parlada en els 
diferents llocs, però la llengua és la mateixa i la  llengua pròpia de 
Balears és la llengua catalana. Tampoc pot afirmar- se que els alumnes 
tinguin dificultats per estudiar en la península pe r falta de 
coneixements del castellà. El que ocorre és que de vegades tenen poc 
coneixement de gramàtica d’ambdues llengües. No neg a que puguin 
modificar-se les normes que regulen l’ús del català . Totes les normes 
poden modificar-se. 

El Sr. Rafel Fernández Mallol diu que des de l’Ajun tament es fa 
un treball molt important en favor de la normalitza ció lingüística. 
Pràcticament tots els documents es redacten en cata là, però mai s’ha 
negat a ningú lliurar-li la documentació en castell à, si ho ha 
demanat. La llengua vehicular és el català, però ni ngú es pot sentir 
discriminat, perquè la documentació es tradueix al castellà, si és 
necessari. El català és una llengua minoritària. El  problema és la 
minorització de la llengua. Hem de fer el possible perquè el català no 
sigui una llengua minoritzada. El bilingüisme queda  molt bé en teoria, 
però en la pràctica és impossible. La nostra llengu a és el català, 
l’un altre són dialectes, maneres dialectals del ca talà. Quant al 
compliment de la normativa que regula l’ús del cata là han de 
diferenciar-se zones amb més immigració o zones poc a immigració. Quant 
al nivell educatiu de Balears, hem de dir que és un  nivell molt alt i 
els alumnes que estudien fora no fan mal paper. El que cal potenciar 
és que es parli. 
 

El Sr. Joan Ferrer diu que no critica el sistema ed ucatiu de 
Balears, però s’ha de complir la normativa de norma lització 
lingüística i potenciar que els nens aprenguin la l lengua dels nostres 
pares i dels nostres avis. 

 
El Sr. Mateu Garau diu que no ha inventat la normal ització i que 

li agradaria que s’utilitzessin les paraules pròpie s de Balears en els 
llibres de gramàtica, per això ha fet al·lusió a le s modalitats del 
català. 

 
No havent-hi més intervencions, per ONZE vots a favor 

(Regidors/es del PSOE, UCAP-UM, PSM-EN, EU-Els Verd s i Es Grup) SIS  
vots en contra (Regidors/es del PP), sent disset el  nombre legal de 
membres de la Corporació i disset el nombre dels as sistents  S’ACORDA:  
 

Aprovar la moció, relativa a la llengua pròpia de l es Illes 
Balears, registrada d’entrada a l’Ajuntament amb el  núm. 7037, de 21-
10-2010, presentada pel Sr. Mateu Garau Flaquer, co m a Regidor del 
PSM-EN a l’Ajuntament de Capdepera, transcrita. 
 
VII.- EXP. NÚM. 224AG/10:  MOCIÓ EU-EV: APRO VACIÓ I REGULACIÓ DELS ACTES DE 
BENVINGUDA A LA COMUNITAT I CERIMÒNIA CIVIL D’IMPOS ICIÓ DE NOM ALS 
NOUNATS.- El Consistori examina l’expedient 224AG/10, rela tiu a la 
Moció presentada per les Sres. Maria Orts Rodríguez  i Virgínia 
Urdangarín de Manuel, com a Regidores d’EU-EV a l’A juntament de 
Capdepera, registrada d’entrada a l’Ajuntament dia 29 d’octubre de 
2010, amb el núm. 7225. 
 

La Sra. Maria Orts llegeix la moció i el reglament regulador 
dels actes de benvinguda a la comunitat, que adjunt a. 
 
 Aquesta moció ha estat objecte d’estudi per part d e la Junta de 
Portaveus, en sessió del dia 25 de novembre de 2010 .  
 

El Sr. Batle proposa a la Sra. Orts que es deixi aq uest assumpte 
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sobre la taula, perquè hauria de desenvolupar-se un a mica més i 
modificar algunes qüestions, com l’edat a la que es  refereix l’art. 4 
del reglament. 
 

La Sra. Pilar Gasull fa la següent intervenció: 
 
“Val a dir que UM té present la llibertat de creenç a i religió que té 
prevista la Constitució Espanyola i normes concorda nts aplicables a 
l’Estat i als ciutadans que hi vivim. 
 
Ara bé, el redactat de la moció presenta segons el nostre parer, 
diverses incongruències, en particular tenint en co mpte la procedència 
de la moció que es du a votació. Es parla d’una ben vinguda 
democràtica; nosaltres entenem que totes les cerimò nies, siguin de 
religions o creences distintes ho són. Creim que am b aquestes 
cerimònies no es concedeixen drets civils als ciuta dans ni als 
nounats; els  drets civils ja els tenim assumits i reconeguts en la 
nostra qualitat de persones. L’ordenament jurídic r egula de per sí, el 
procediment d’inscripció i d’imposició de noms, tot  i que aquesta 
paraula l’entenem fora de context. 
 
No esteim gens d’acord amb el fet que es configuri aquest tipus d’acte 
com una alternativa laica als bateigs tradicionals.  Crec que haurien 
de constituir-se com a actes únics amb sentit propi  i no copiar o 
comparar costums, de creences que a vegades es rebu tjen. 
 
Finalment, creim que el Reglament hi manca contingu t, ni entenem quin 
sentit se’ls hi dona als padrins civils i que com a  tal es podria 
ampliar. Per què un nin que viu a Capdepera, i té m és d’un any no pot 
accedir a aquest tipus d’acte. 
 
Amb la voluntat de ser respectuosos amb aquest ciut adans que han 
manifestat la seva voluntat de celebrar aquest tipu s d’actes, i animar 
a EU-EV a presentar una nova moció, absenta de comp aracions i amb 
sentit propi.” 
 

La Sra. Orts diu que fa un mes que es va presentar aquesta moció 
i ha passat per comissió. No sap per què no s’ha di t tot això en les 
comissions. No hi ha diferència entre famílies mono parantals i les 
tradicionals. Es tracta de fer un acte simbòlic. És  una cerimònia 
civil, no un substitutiu del registre civil. Els dr ets civils estan 
reconeguts en la Constitució; això no és un reconei xement de drets, és 
una forma de tractar d’igual forma a tots, a qualse vol persona, vingui 
d’on vingui. No és un substitutiu de cap altra ceri mònia. S’hauria 
d’haver dit tot això en una comissió, perquè estan disposades a 
negociar i troba fora de lloc la intervenció de la Sra. Gasull. 
 

El Sr. Joan Ferrer diu que hauria de regular-se més  aquest tipus 
d’actes i les seves conseqüències. Igual que una pe rsona pot renegar 
de les cerimònies religioses, també podria renegar d’aquestes 
cerimònies civils. El seu grup s’abstindrà, perquè suposa que aquesta 
moció es pot aprovar, ja que és fer una festa sense  cost algun per a 
l’Ajuntament. 

 
El Sr. Mateu Melis diu que no entén el debat d’aque sta moció. És 

solament un acte social i simbòlic. És un acte de p resentació. 
 
La Sra. Orts proposa introduir algunes modificacion s en la moció 

i en el reglament, recollint els suggeriments que s ’han indicat, 
eliminant les al·lusions a la imposició de noms i l ’edat a que es 
refereix l’art. 4 del Reglament. 
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No havent-hi més intervencions, per QUATRE vots a favor 

(Regidors/es d’EU-Els Verds, Es Grup I PSM-EN) TRETZE abstencions 
(Regidors/es del PSOE, UCAP-UM i PP), sent disset e l nombre legal de 
membres de la Corporació i disset el nombre dels as sistents  S’ACORDA:  
 
1.- Aprovar la moció presentada per les Sres. Maria  Orts Rodríguez i 
Virgínia Urdangarín de Manuel, com a Regidores d’EU -EV a l’Ajuntament 
de Capdepera, registrada d’entrada a l’Ajuntament d ia 29 d’octubre de 
2010, amb el núm. 7225, relativa als actes de benvi nguda a la 
comunitat i cerimònia civil. 
 
2.- Aprovar inicialment  el Reglament Municipal Regulador dels actes de 
benvinguda a la comunitat. 
 
3.- Exposar al públic  l’expedient, previ anunci en el BOIB i en el 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament, durant el termini  de 30 dies per a 
la presentació de reclamacions, objeccions o observ acions. 
 
4.- Audiència prèvia a les associacions veïnals i d e defensa de les 
persones consumidores i usuàries inscrites en el re gistre municipal 
d’associacions veïnals i les finalitats de les qual s guardin relació 
directa amb l’objecte d’aquest Reglament. 
 
5.- Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva , de forma 
automàtica, sense necessitat d’un nou acord exprés,  si transcorregut 
l’esmentat termini d’exposició no s’hi interposen r eclamacions o 
suggeriment. 

 
6.- Aquest Reglament entrarà en vigor una vegada qu e s’hagi publicat 
completament el seu text en el BOIB i hagi transcor regut el termini 
que preveu l’art. 103 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears en relació a l’art. 113 de la 
mateixa Llei. 
 
VIII.- EXP. NÚM. 225AG/10: MOCIÓ EU-EV: DECLARACIÓ INSTITUCIONAL SOBRE 
VIOLACIONS DELS DRETS HUMANS AL SÀHARA OCCIDENTAL.- El Consistori 
examina l’expedient 225AG/10, relatiu a la Moció pr esentada per les 
Sres. Maria Orts Rodríguez i Virgínia Urdangarín de  Manuel, com a 
Regidores d’EU-EV a l’Ajuntament de Capdepera, regi strada d’entrada a 
l’Ajuntament dia 22 de novembre de 2010, amb el núm . 7735. 
 

Es llegeix la següent moció: 
 

“Davant la greu situació de violació dels drets humans al Sàhara Occidental, el grup municipal 
d’Esquerra Unida – Els Verds de l’ajuntament de Capdepera presenta al ple de desembre per a 
la seva aprovació: 
 

UNA DECLARACIÓ INSTITUCIONAL SOBRE VIOLACIÓ DELS DRETS 
HUMANS AL SÀHARA OCCIDENTAL 

 
Vist que la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears (FELIB) i el Fons Mallorquí de 
Solidaritat i Cooperació manifesten el seu suport i solidaritat amb el poble saharauí mitjançant 
aquesta declaració demanam que l’Ajuntament de Capdepera s’adhereixi a la declaració i la 
retorni convenientement omplerta i aprovada al fons Mallorquí: fons@fonsmallorqui.org. 
 

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL SOBRE VIOLACIÓ DELS DRETS HUMANS 
AL SÀHARA OCCIDENTAL 

 
Fa més de trenta-cinc anys que el poble saharauí viu desposseït de la seva terra i de la capacitat 
de decidir sobre el seu futur. Durant tot aquest temps, els saharauís han viscut dividits entre els 
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qui patien el dur exili dels campaments de refugiats de Tindouf i els que vivien als territoris 
ocupats, víctimes d’una insuportable repressió que els ha fet conèixer les desaparicions, la 
tortura  i la negació de totes dels llibertats. El poble saharauí dels territoris ocupats ha viscut i 
viu una cruel situació de discriminació a la seva pròpia terra. 
 
Fa poques setmanes una gra quantitat de saharauís dels territoris ocupats alçà, a pocs 
quilòmetres d’El Aaaiún, un campament de haimas amb l’objectiu de denunciar les seves 
insostenibles condicions de vida. Es tractava d’una protesta pacífica que ràpidament va créixer, 
fins a reunir més de 20.000 persones. La matinada del 8 de novembre, l’exèrcit i la policia 
marroquins varen iniciar un brutal atac contra aquest campament i contra tota la seva població, 
infants inclosos. Aquest atac ha desfermat episodis de violència a la ciutat, en què la població 
saharauí és objecte d’atacs per part de forces de l’ordre i de la població civil. 
 
Aquest esdeveniment coincideixen amb l’inici d’una nova ronda de negociacions entre Marroc i 
el Front Polisario, la qual cosa posa de manifest la nul�la voluntat del règim marroquí d’arribar 
a una solució negociada. Una vegada més, la comunitat internacional ha reaccionat amb 
incomprensible complaença davant les violacions dels drets humans dels saharauís. 
 
Per tot això, 
 
L’ajuntament de Capdepera condemna el brutal atac de l’exèrcit i la policia marroquins als 
campaments de  protesta alçats pels saharauís al costat de la ciutat d’El Aaiún. 
 
L’ajuntament de Capdepera insta al govern espanyol, la Unió Europea i les Nacions Unides a 
emprendre mesures efectives adreçades a la protecció dels drets humans al Sàhara Occidental. 
 
L’ajuntament de Capdepera reitera la necessitat d’una sortida al conflicte que sigui justa, 
pacífica i respectuosa amb la legalitat internacional i amb el dret d’autodeterminació del poble 
saharauí.” 

 
Aquesta moció ha estat objecte d’estudi per part de  la Junta de 

Portaveus, en sessió del dia 25 de novembre de 2010 .  
 

La Sra. Maria Orts diu que aquest acord ha de remet re’s al Fons 
Mallorquí de Solidaritat.  
 

El Sr. Joan Ferrer i Mateu Melis manifesten el seu recolzament a 
la moció. 
 

No havent-hi més intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, S’ACORDA: 
 

Aprovar la moció presentada per les Sres. Maria Ort s Rodríguez i 
Virgínia Urdangarín de Manuel, com a Regidores d’EU -EV a l’Ajuntament 
de Capdepera, registrada d’entrada a l’Ajuntament d ia 22 de novembre 
de 2010, amb el núm. 7735, relativa a la declaració  institucional 
sobre violacions dels drets humans al Sàhara Occide ntal, transcrita. 
 
IX.- EXP. NÚM. 1SS-21/10: PROPOSTA “ES GRUP” REFERE NT A AJUDES PER LES 
FAMÍLIES QUE TRAMITIN O VULGUIN ADOPTAR ALGUN INFAN T ALS PAÏSOS MÉS 
DESFAVORITS.- El Consistori examina l’expedient 1SS-21/10, rel atiu 
proposta “Es Grup” referent a ajudes per les famíli es que tramitin o 
vulguin adoptar algun infant als països més desfavo rits, registrada 
d’entrada a l’Ajuntament dia 19 de juliol de 2010, amb el núm. 4809. 

 

Es llegeix la següent moció: 
 

“Mateu Melis Tous, major de edat, amb domicili al carrer nou nº 14 de Capdepera i proveït del 
DNI nº 78.202.657-N, actuant com a regidor de ES GRUP a l’Ajuntament de Capdepera: 
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Exposa: 
 
Pel que hem pogut veure per la premsa local, la Consellera D’Afers Socials Snya. Fina Santiago 
va visitar el municipi el passat set de juliol per a concertat quinza places del centre de dia, cosa 
que permetrà a l’ajuntament destinar uns 156.000’00’-€ a altres afers socials, tal i com s’estipula 
al conveni. 
 
Per altra banda, nosaltres pensam que els serveis socials de l’ajuntament han de contribuir a la 
solidaritat i la igualtat de tots els ciutadans del nostre municipi. Per això, pensam que ara que se 
tenen dobbers per engegar un bon grapat de  projectes solidaris és un bon moment per ajudar 
a aquelles families que tramiten adopcions fora de les fronteres de l’estat espanyol, i que fins 
aleshores, han tingut que asumir tot el cost de les estancies, trasllats, paparassa, etc... sense 
rebre cap ajuda de les institucions, malgrat amb la seva acció, contribueixen d’una manera 
solidaria amb els nens dels països més desfavorits. 
 
Per això 
 
Demanem 
 
Que l’ajuntament de Capdepera, mitjançant el departament de serveis socials, convoqui ajudes 
(en la quantitat que s’estimi convenient i justa) per les familíes que tramiten o volen adoptar 
algun infant als països més desfavorits, com puguin ser Rusia, Rumania, China, Brasil, etc...” 

 
Aquesta moció ha estat objecte d’estudi per part de  la Comissió 

Informativa Municipal de Serveis Socials, Sanitat i  Cooperació, en 
sessió del dia 5 d’agost de 2010. 
 

Iniciat el debat, el Sr. Joan Ferrer diu que no est à d’acord a 
deixar en mans de la Regidora de l’àrea la decisió de la quantia 
d’aquestes ajudes. Això ha d’estar regulat. Està d’ acord a ajudar a 
les famílies que adoptin en aquests països, però s’ ha de regular i les 
quanties han d’aprovar-se per tots. 

 
El Sr. Mateu Melis respon que ara solament es propo sa aprovar 

que s’ajudi. La regulació s’aprovarà en una altra o casió, previ estudi 
per la comissió que correspongui. 

 
La Sra. Maria Orts diu que està d’acord amb aquesta  proposta. Ha 

de tenir-se una especial sensibilitat amb aquests p aïsos. S’ha de 
promoure la solidaritat. Les quanties sempre es pod ran aprovar sobre 
la base del 0’7. 

 
El Sr. Batle diu que la proposta d’acord és solamen t aprovar 

l’ajuda, no les quanties. 
 

No havent-hi més intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, S’ACORDA: 

 
Aprovar una ajuda a les famílies que tramiten o vol en adoptar 

algun infant als països més desfavorits, com puguin  ser Rusia, 
Rumania, China, Brasil, etc.  
 
X.- ELEVACIÓ ESCRIPTURA PÚBLICA CENTRE DE SALUT DE CAPDEPERA(PAC): 
UNIFICACIÓ DE PARCEL·LES I DECLARACIÓ D’OBRA NOVA .- El Sr. Batle 
informa al Consistori que el Centre Sanitari de Cap depera està 
edificat sobre dues parcel·les cadastrals i registr als diferents, 
perquè es va construir en dues fases, per la qual c osa és necessari 
unificar les parcel·les i elevar a escriptura públi ca aquesta 
unificació, al mateix temps que convé elevar a escr iptura pública la 
declaració d’obra nova. 
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Atès que l’Ajuntament és titular de les següents pa rcel·les: 
Carrer Nou, núm. 10 i 12, amb referència cadastral:  
7050410ED3975S0001QJ i 7050406ED3975S0001GJ.  

 
Atès que aquestes parcel·les estan inscrites en el Registre de 

la Propietat de Manacor: Tom: 4130, llibre: 222; Fu ll: 58; Finca: 
15120 i Tom: 3931; Llibre: 188; Full: 19; Finca: 55 22. 

 
Atès que l’Ajuntament Ple, en sessió del dia 1 de j uliol de 1993 

va aprovar el projecte bàsic de construcció d’un ce ntre sanitari i en 
sessió del dia 12 d’agost del mateix any va aprovar  el projecte 
d’execució. 

 
Atès que les obres van ser adjudicades el dia 7 d’o ctubre de 

1993, sent el valor de construcció, després de les modificacions 
aprovades, de 183.956,56 € (30.607.797.- pts) i sig nant-se l’acta de 
recepció definitiva el dia 11 de març de 1997. 

 
Atès que la Comissió de Govern, en sessió del dia 2 5 d’octubre 

de 1999, va aprovar el projecte d’ampliació del Cen tre Sanitari de 
Capdepera, sent adjudicades les obres el dia 18 de gener de 2000, pel 
preu de 404.481,15 € (67.300.000.- ptes.). 

 
Atès que les obres estan totalment acabades i en fu ncionament. 

 
Per UNANIMITAT dels reunits, sent disset el nombre legal de 

membres del Consistori i disset els assistents, S’ACORDA: 
 

1.- Elevar a escriptura pública la unificació de le s parcel·les 
cadastrals 7050410ED3975S0001QJ i 7050406ED3975S000 1GJ, inscrites en 
el Registre de la Propietat de Manacor: Tom: 4130, llibre: 222; Full: 
58; Finca: 15120 i Tom: 3931; Llibre: 188; Full: 19 ; Finca: 5522.  
 
 2.- Elevar a escriptura pública la declaració d’ob ra nova puix 
que s’han modificat les edificacions existents i s’ ha canviat l’ús, 
sent en l’actualitat un centre sanitari. 

 
3.- Autoritzar Sr. Batle per a la signatura de quan ta 

documentació sigui precisa per a l’execució d’aques t acord, inclosa 
l’escriptura pública. 
 
XI.- ELEVACIÓ ESCRIPTURA PÚBLICA SALA MULTIUSOS (CE NTRE CAP VERMELL): 
UNIFICACIÓ DE PARCEL·LES I DECLARACIÓ D’OBRA NOVA .- El Sr. Batle 
informa al Consistori que és necessari unificar les  parcel·les i 
elevar a escriptura pública aquesta unificació i la  declaració d’obra 
nova del Centre Multiusos i activitats turístiques  complementàries de 
Cala Rajada. 
 

Atès que l’Ajuntament és titular de les següents pa rcel·les: 
 

a) Urbana, sita al carrer Hernán Cortés i Sant Andr eu; referència 
cadastral: 9563603ED3996S0001ML; Escriptura autorit zada per la Natària 
d’Artà, Sra. Maria Jesús Ortuño Rodríguez, dia 2 de  febrer de 2000; 
núm. de protocol; 191; inscrita al Registre de Mana cor: Tom: 4469; 
Llibre: 282 de Capdepera; Full: 31; Finca: 7000.  
 
b) Urbana, sita al carrer Hernán Cortés; referència  cadastral: 
9563601ED3996S0001FL; Escriptura autoritzada pel No tari d’Artà, Sr. 
Carlos Gómez Alvarez, dia 21 de desembre de 1967; n úm. de protocol: 
3159; inscrita al Registre de Manacor: Tom: 3211; L libre 125 de 
Capdepera; Full: 150; Finca: 7973.  
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c) Urbana, sita al carrer l’Agulla, Floreal i Sant Andreu; referència 
cadastral: 9563604ED3996S0001KL; Escriptura autorit zada per la Natària 
d’Artà, Sra. Maria Jesús Ortuño Rodríguez, dia 14 d e maig de 2003; 
núm. de Protocol 815; inscrita al Registre de Manac or: Tom: 4607; 
Llibre: 315 de Capdepera; Full: 70; Finca: 18212. 

 
Atès que a aquestes parcel·les s’ha construït el Ce ntre 

Multiusos i activitats turístiques complementàries de Cala Rajada, 
segons projecte d’execució modificat, redactat per l’Arquitecte Sr. 
Antoni Barceló Baeza i visat pel COAIB amb el núm. 11/04960/08, de 17-
12-08 i 11/00120/09, de 13-01-09. 

 
Atès que les obres van ser adjudicades el dia 7 de febrer de 

2008, sent el valor d’adjudicació 6.433.618,38 € i signant-se l’acta 
de recepció el dia 28 de maig de 2010. 
 
 Atès que la Junta de Govern Local, en sessió de di a 28 de juliol 
de 2010, va concedir la llicència d’obertura i func ionament a 
l’establiment destinat a l’activitat de Centre Mult iusos i activitats 
turístiques  complementàries de Cala Rajada. 
  

Atès que les obres estan totalment acabades i en fu ncionament. 
 

Per UNANIMITAT dels reunits, sent disset el nombre legal de 
membres del Consistori i disset els assistents, S’ACORDA: 
 

1.- Elevar a escriptura pública la unificació de le s següents 
parcel·les: 

 
a) Urbana, sita al carrer Hernán Cortés i Sant Andr eu; referència 
cadastral: 9563603ED3996S0001ML; Escriptura autorit zada per la Natària 
d’Artà, Sra. Maria Jesús Ortuño Rodríguez, dia 2 de  febrer de 2000; 
núm. de protocol; 191; inscrita al Registre de Mana cor: Tom: 4469; 
Llibre: 282 de Capdepera; Full: 31; Finca: 7000.  
 
b) Urbana, sita al carrer Hernán Cortés; referència  cadastral: 
9563601ED3996S0001FL; Escriptura autoritzada pel No tari d’Artà, Sr. 
Carlos Gómez Alvarez, dia 21 de desembre de 1967; n úm. de protocol: 
3159; inscrita al Registre de Manacor: Tom: 3211; L libre 125 de 
Capdepera; Full: 150; Finca: 7973.  
 
c) Urbana, sita al carrer l’Agulla, Floreal i Sant Andreu; referència 
cadastral: 9563604ED3996S0001KL; Escriptura autorit zada per la Natària 
d’Artà, Sra. Maria Jesús Ortuño Rodríguez, dia 14 d e maig de 2003; 
núm. de Protocol 815; inscrita al Registre de Manac or: Tom: 4607; 
Llibre: 315 de Capdepera; Full: 70; Finca: 18212. 
 
 2.- Elevar a escriptura pública la declaració d’ob ra nova del 
Centre Multiusos i activitats turístiques  compleme ntàries de Cala 
Rajada. 

 
3.- Autoritzar Sr. Batle per a la signatura de quan ta 

documentació sigui precisa per a l’execució d’aques t acord, inclosa 
l’escriptura pública. 
 
XII.- ELEVACIÓ ESCRIPTURA PÚBLICA EDIFICI CAN CREU D’INCA: UNIFICACIÓ 
DE PARCEL·LES I DECLARACIÓ D’OBRA NOVA .- El Sr. Batle informa al 
Consistori que és necessari unificar les parcel·les  i elevar a 
escriptura pública aquesta unificació i la declarac ió d’obra nova del 
edifici municipal situat al carrer Ciutat núm. 20 i  22, destinat al ús 
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administratiu i cultural. 
 

Atès que l’Ajuntament és titular de la parcel·la ca dastral 
7049405ED3974N0001HG, que es correspon a les parcel ·les registrals: 
Tom: 4617; Llibre: 317; Full: 69; Finca: 4002 i Tom : 4617; Llibre 317; 
Full 73; Finca: 4179, del Registre de Manacor. 

 
Atès que l’Ajuntament ha executat obres de reforma de l’edifici 

existent, per adaptar-ho a l’ús públic municipal, s egons projecte 
redactat per l’Arquitecte Sr. Joan Blanes Servera i  aprovat per la 
Junta de Govern Local dia 4 de març de 2009.  

 
Atès que les obres van ser adjudicades el dia 29 d’ abril de 

2009, pel preu de vuit-cents seixanta-un mil vuit-c ents vuitanta-un 
Euros amb trenta cèntims (861.881,30€), IVA exclòs;  cent trenta-set 
mil nou-cents un Euros amb un cèntim (137.901,01€),  corresponents al 
IVA; Total: nou-cents noranta-nou mil set-cents vui tanta-dos Euros amb 
trenta-un cèntims  (999.782,31€). 

 
Atès que l’acta de recepció es va signat dia 28 de febrer de 

2010. 
 

Atès que les obres estan totalment acabades i en fu ncionament. 
 

Per UNANIMITAT dels reunits, sent disset el nombre legal de 
membres del Consistori i disset els assistents, S’ACORDA: 
 

1.- Elevar a escriptura pública la unificació de le s següents 
parcel·les registrals: Tom: 4617; Llibre: 317; Full : 69; Finca: 4002 i 
Tom: 4617; Llibre 317; Full 73; Finca: 4179, del Re gistre de Manacor, 
que es correspon a la parcel·la cadastral 7049405ED 3974N0001HG. 
 
 2.- Elevar a escriptura pública la declaració d’ob ra nova del 
edifici d’ús públic municipal. 

 
3.- Autoritzar Sr. Batle per a la signatura de quan ta 

documentació sigui precisa per a l’execució d’aques t acord, inclosa 
l’escriptura pública. 
 
XIII.- ELEVACIÓ ESCRIPTURA PÚBLICA ESCOLETA CALA RA JADA: DECLARACIÓ 
D’OBRA NOVA.- El Sr. Batle informa al Consistori que és necess ari 
elevar a escriptura pública la declaració d’obra no va del edifici 
municipal dedicat a Centre d’educació infantil (esc oleta), situat al 
carrer Clot Gran, núm. 2. 
 

Atès que l’Ajuntament és titular de la parcel·la ca dastral 
9262905ED3996S0001SL, que es correspon amb la parce l·la registral: 
Tom: 4021; Llibre: 201; Full: 25; Finca: 13736, del  Registre de 
Manacor. 

 
Atès que l’Ajuntament ha executat obres de construc ció d’edifici 

municipal dedicat a Centre d’educació infantil (esc oleta), segons 
projecte redactat per l’Arquitecte Sr. Jaime Vidal Juan, visat pel 
col·legi oficial d’arquitectes de les Illes Balears  amb el núm. 
1/8726/05, de 17 de novembre de 2005 i aprovat per la Junta de Govern 
Local dia 21 de novembre de 2005.  

 
Atès que les obres van ser adjudicades el dia 30 de  desembre de 

2005, pel preu de 886.416,64 €. 
 
Atès que l’acta de recepció es va signat dia 12 de març de 2007. 
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Atès que les obres estan totalment acabades i en fu ncionament. 

 
Per UNANIMITAT dels reunits, sent disset el nombre legal de 

membres del Consistori i disset els assistents, S’ACORDA: 
 
 1.- Elevar a escriptura pública la declaració d’ob ra nova de 
l’edifici municipal dedicat a Centre d’educació inf antil (escoleta), 
situat al carrer Clot Gran, núm. 2; parcel·la cadas tral 
9262905ED3996S0001SL, que es correspon amb la parce l·la registral: 
Tom: 4021; Llibre: 201; Full: 25; Finca: 13736, del  Registre de 
Manacor. 

 
2.- Autoritzar Sr. Batle per a la signatura de quan ta 

documentació sigui precisa per a l’execució d’aques t acord, inclosa 
l’escriptura pública. 
  
XIV.-  ELEVACIÓ ESCRIPTURA PÚBLICA ESCOLA DE MÚSICA : DECLARACIÓ D’OBRA 
NOVA.- El Sr. Batle informa al Consistori que és necess ari elevar a 
escriptura pública la declaració d’obra nova de l’e difici municipal 
dedicat a Escola de Música, de Capdepera, situat al  carrer Sol, núm. 
2. 
 

Atès que l’Ajuntament és titular de la parcel·la ca dastral 
7049103ED3974N0001OG, que es correspon amb la parce l·la registral: 
Tom: 4469; Llibre: 282; Full: 104; Finca: 4041, del  Registre de 
Manacor. 

 
Atès que l’Ajuntament ha executat obres de reforma de l’edifici 

existent, per adaptar-ho a l’ús públic municipal, d edicat a Escola de 
Música, segons projecte redactat per l’Arquitecte S r. Salvador Juan 
Mas, i aprovat per la Comissió de Govern dia 17 d’a gost de 2001.  

 
Atès que les obres van ser adjudicades el dia 23 de  novembre de 

2001, pel preu de 326.138,23 € (54.264.836 ptes). 
 
Atès que les obres estan totalment acabades i en fu ncionament. 

 
Per UNANIMITAT dels reunits, sent disset el nombre legal de 

membres del Consistori i disset els assistents, S’ACORDA: 
 
 1.- Elevar a escriptura pública la declaració d’ob ra nova de 
l’edifici municipal dedicat a Escola de Música, de Capdepera, situat 
al carrer Sol, núm. 2; parcel·la cadastral 7049103E D3974N0001OG, que 
es correspon amb la parcel·la registral: Tom: 4469;  Llibre: 282; Full: 
104; Finca: 4041, del Registre de Manacor. 

 
2.- Autoritzar Sr. Batle per a la signatura de quan ta 

documentació sigui precisa per a l’execució d’aques t acord, inclosa 
l’escriptura pública. 
 
XV.- DECRETS I RESOLUCIONS .- Es dóna compte al Ple dels Decrets i les 
Resolucions dictats per Batlia o, fent ús de la sev a delegació de 
competències, per el Regidor Delegat, des de la dar rera sessió 
ordinària de l’Ajuntament en Ple, numerats des del núm. 346 al 380 de 
l’any 2010. 
 
 
 

A continuació, a l’empara d’allò disposat a l’art. 87.2 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règ im local de les 
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Illes Balears i a l’art. 91.4 i 97.3 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals , aprovat per Reial 
Decret 2568/1986, de 28 de novembre, abans d’inicia r-se el torn de 
precs i preguntes, el Sr. Batle eleva al Ple Munici pal, prèvia 
declaració d’urgència, l’expedient 69/2010 (Inter),  relatiu a la 
Modificació pressupostària 30/2010, per generació d ’ingressos. 
 

El Sr. Batle sotmet a votació la declaració d’urgèn cia d’aquest 
expedient i per UNANIMITAT dels reunits, sent disset el nombre legal 
de membres del Consistori i disset els assistents, S’ACORDA: 
 

Aprovar la urgència i, en conseqüència, sotmetre a debat i 
votació del ple l’expedient 69/2010 (Inter), relati u a la Modificació 
pressupostària 30/2010, per generació d’ingressos. 
 

El Consistori examina l’expedient 69/2010 (Inter) r elatiu a la 
modificació pressupostaria 30/2010 per generació d’ ingressos. 
 

Vist l’informe emès per l’Interventor en data 30 de  novembre de 
2010. 
 

Iniciat el debat, el Sr. Joan Ferrer diu que la Reg idora 
d’Assumptes Socials no ha tingut la previsió sufici ent per sotmetre 
aquest expedient a estudi de la comissió d’Hisenda;  tampoc ha tingut 
comunicació amb el departament d’hisenda. Ha de ser  més previsora. 

 
La Sra. Orts diu que no pot entendre com la Regidor a d’Assumptes 

Socials no ha tingut temps per sotmetre els project es subvencionats 
amb aquests ingressos a cap comissió, perquè la rec ollida de garrofes 
es fa en el mes d’octubre. La urgència es deu a man cança previsió de 
la Regidora. 

El projecte dels camins es va iniciar en el mes de setembre. El 
lògic és que s’hagués informat a alguna comissió. 

Es tracta de projectes bons, però s’hauria d’haver informat a 
l’oposició, i potser haguessin proposat més project es. 

 
La Sra. Margalida Bover demana disculpes per no hav er informat. 

No ha estat la forma correcta. 
 
El Sr. Mateu Melis insisteix també en la falta d’in formació per 

part de la Regidora d’Assumptes Socials. L’oposició  s’ha assabentat 
per la premsa de l’execució d’aquests projectes. S’ ha d’informar a 
l’oposició, perquè pugui col·laborar. 

 
La Sra. Bover torna a demanar disculpes i es compro met a 

informar més a l’oposició. 
 
No havent-hi més intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 

sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, S’ACORDA: 
 
Primer : Aprovar l’expedient de modificació pressupostaria  30/2010 per 
generació i transferència de crèdit que consta de l es parts següents: 
 
- Partides del pressupost d’ingressos que augmenten : 
  

CE CONCEPTE IMPORT TOTAL 
450023 SUBVENCIÓ IMAS 15.000,00 
480000 APORTACIÓ PARTICULARS 1.940,03 
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- Partides del pressupost de despeses que augmenten : 
 

CF CE CONCEPTE IMPORT TOTAL 
231 480016 TRANS. ENTITATS ASSISTENCIALS 16.940,00 

 
Segon : Notificar el present acord al departament d’inter venció. 

 

 
 

A l’empara del disposat en l’art. 87 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle acorda una breu interrupció, sent les 
22’30 hores para descans dels Regidors 

.  
 
 

Sent les 22’35 hores es reprèn la sessió. 
 
 
 
 
XVI.- PRECS I PREGUNTES .- El Sr. Joan Ferrer Flaquer fa les preguntes 
següents: 
 
1.- Per començar vull pegar una estirada d’orelles al regidors de 
fires i mercats per el tema del mercat medieval. 
 
Al passat Ple Ordinari del 1 de juny i 6 de juliol i 7 de setembre 
varem fer las següents preguntes al regidor de fire s i mercats el Sr. 
Climent Crespo respecta a las taxes que va cobrar a l passat mercat 
medieval: 
“Al passat Ple Ordinari del 1 de juny i 6 de juliol  varem fer las 
següents preguntes al regidor de fires i mercats el  Sr. Climent Crespo 
respecta a las taxes que va cobrar al passat mercat  medieval, i que a 
dia d’avui encara no hem obtingut resposta i eviden tment esperem que 
sigui avui el dia indicat. 
- S’ha cobrat una taxa per tenir paradetes? 
- Ha pagat tothom? 
- Quina ordenança fiscal s’ha aplicat per aquests c obros? 
- Quina quantitat s’ha recaptada per aquest motiu? 
- Qui cobrava aquesta taxa? 
- A on s’ha ingressat els doblers? 
- Per a quin motiu no s’han donat rebuts a els que han pagat? 
- Quin control s’ha portat d’aquest tema?” 
 
A dia d’avui encara no hem obtingut resposta i evid entment espero que 
sigui abans del proper Ple. 
 
2.- També per no complir amb el seu compromís de du r a Ple l’aprovació 
de la instal·lació de taxímetre, per no dur la orde nança fiscal 
reguladora de paradetes al mercat medieval i per no  tenir interès amb 
la ubicació de las aturades de taxis. 

El Sr. Climent Crespo respon que no hi haurà proble mes en la 
implantació del taxímetre, perquè els taxistes esta n d’acord. El Sr. 
Crespo demana disculpes per no haver tractat de les  parades de taxis 
en una comissió. Quant al Mercat Medieval, li falta va contactar amb 
una empresa que havia emès una factura incorrecta, però ja està 
solucionat. 
 
3.- Pluvials del carrer principal. I ha qualque nov etat? 

El Sr. Mateu Garau respon que ha parlat amb els pro pietaris de 
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les parcel·les confrontants. Informarà de les gesti ons realitzades en 
una comissió d’urbanisme. 
 
4.- Al mes de setembre ens varem interessar per la electrificació de 
l’escoleta, i ara ja teniu clar de on traureu els d oblers? 

El Sr. Mateu Garau respon que estan estudiant la so lució 
econòmica. 
 
5.- També demanàvem fotocopies dels pagaments per l ’ocupació via 
pública al carrer Ramon Franco del transformador de  Gesa i de la 
ocupació de via pública del antic hotel Tucan. Ens agradaria disposar 
aquesta fotocopies. 
 
També ens agradaria disposar de les fotocopies dels  rebuts dels 
enderrocs de les obres municipals. 
 
6.- Volem saber per a quan està previst que al muni cipi de Capdepera 
es puguin sintonitzar las noves cadenes de televisi ó com per exemple: 
BOING, NITRO, LA SEXTA 2, LA SEXTA 3, LA 10 o las q ue ja comencen a 
emetre amb HD. 
 
També tenim curiositat per saber si una quantitat d e doblers que varem 
anticipar al govern balear per la instal·lació del repetidor de la 
TDT, uns 83.000 €,  ja han sigut reemborsats a las arques municipals. 

El Sr. Sebastià Sureda informa de les reunions que ha mantingut 
amb representants de la Direcció general. Sembla qu e no tenen 
pressupost per fer front a la despesa que suposa aq uesta inversió. 
S’ha demanat pressupost i la inversió ascendeix a m és de 30.000 €; es 
pot fer un renting. No obstant això, se seguiran fe nt gestions. Quant 
al que va pagar l’Ajuntament li han dit els represe ntants de la 
Conselleria que ens oblidem, perquè no tenen pressu post. 

El Sr. Ferrer pregunta si es podrien suprimir algun s canals i 
substituir-los per uns altres. 

El Sr. Sureda respon que es pot sol·licitar. 
 
7.- Al setembre de 2009 vaig demanar informació per  la retirada de 
l’antena de telefònica i la seva contesta fou de qu e l’empresa havia 
de presentar un projecte i que hi havia un problema  per ubicar-la. Hi 
ha novetats? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que l’empresa ha pres entat el 
projecte, però per dificultats per justificar la ti tularitat del 
terreny, no pot obtenir-se del Consell de Mallorca la declaració 
d’interès general. L’Ajuntament ha interposat una a cció judicial per 
poder obtenir la titularitat del terreny. 
 
8.- L’operació de tresoreria de 600.000 € feta l’an y 2009, ja s’ha 
liquidat? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que està preparant la  documentació 
per anul·lar-la. Això no significa que a principi d ’any no hàgim de 
renovar-la. 
 
9.- Si es dur a terme un expedient sancionador per posseir cans 
potencialment perillosos i acaba amb una sanció i e s notifica, i just 
desprès de la notificació s’inicia els tràmits per adquirir la 
llicencia, que passa amb la sanció?  

La Sra. Pilar Gasull respon que normalment no es re gularitza la 
situació. De totes maneres, si s’imposa una sanció,  es passa al 
cobrament. 

El Sr. Joan Ferrer diu que, segons el Decret 349/20 10, del que 
s’ha adonat en aquesta sessió del Ple, s’arxiva un expedient 
sancionador. 
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10.- L’altra dia a la premsa va sortir una noticia que em va 
sorprendre que va ésser la destrucció de rellotges,  ulleres i cedés a 
una finca privada, i desprès es var produir la seva  crema. La meva 
pregunta es la següent. 
 
Quines directrius hi ha hagut entre el departament d’interior i el de 
medi ambient per dur a terme una crema il·legal? 
 
11.- I de la platja de Cala Agulla quines novetats tenim? 

El Sr. Batle respon que des de la Conselleria de Tu risme li han 
informat que està tot preparat per començar els tre balls de 
recuperació de la platja en el mes de març. 

El Sr. Ferrer pregunta d’on portaran la arena. 
El Sr. Batle respon que li han dit que la portaran de la zona de 

Ferrutx. 
 
12.- Volem denunciar que hi ha uns quants cotxes ab andonats al voltant 
del poble. Avinguda Floreal i carrer de Cala Agulla , per exemple. Hi 
ha una base de dates per coneixe si els cotxos esta n assegurats. 
  
13.- El edifici municipal S’Olivera es troba a sol urbà, d’equipament 
o rústic? 

El Sr. Batle respon que li sembla que està en rústi c, però no 
pot assegurar-ho ara. 

El Sr. Ferrer diu que està en sòl rústic, i no obst ant això no 
ha trobat a l’expedient d’obres l’autorització del Consell de 
Mallorca. 
 
14.- Al carrer Port.  
A on son els pilons de ferro que falten? 
Es tornaran col·locar? 

El Sr. Mateu Garau respon que alguns els ha robat, uns altres 
els ha romput algun vehicle. La intenció és tornar a col·locar-los. 
 
15.- Per a quin motiu no es va acabar el projecte d ’es carrer d’es 
Port, d’acord amb el projecte? Carrer Clapers o els  aparcaments. 

El Sr. Mateu Garau respon que havia previst uns apa rcaments, 
però calia expropiar els terrenys i es va optar per  no executar-los. 
 
16.- Al 24/11/2008 la Conselleria d’Habitatge conce deix una subvenció 
de 1.034.825 € per les obres d’aquest projecte amb una sèrie de 
condicions per assolir aquesta subvenció com per ex emple  
Eliminació de cablejat extern o aeri. 
Eliminació de tancaments de balconades. 
Aquesta subvenció es a tres anys 
2008 258.706 
2009 388.059 
2010 388.059 
- S’han cobrat aquestes subvencions? 
- Per a quin motiu no s’ha cobrat? 
- El incompliment de les condicions per assolir las  subvencions posa 
en perill aquestes? 

El Sr. Mateu Garau respon que la subvenció s’acabar à de rebre 
l’any 2011, i no hi ha cap problema per rebre-la pe rquè el projecte 
compleix amb tots les condicions de la subvenció.  
 
17.- Al 25/05/09 la empresa que dur l’obra sol·lici ta la recepció de 
les obres amb un llistat de feines pendents. 
 
El 28/05/09 es produeix la visita d’obres previ a l a recepció. 
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El 29/05/09 la constructora fa entrega de un inform e que diu que de 
les feines pendents ja n’hi ha de fetes i d’altres que unes no es 
faran i las altres es tenen que pagar si ho vol l’A juntament. M’ha 
agradaria saber com a acabat aquest assumpte. 

Ell Sr. Mateu Garau respon que no s’ha acabat encar a de revisar 
les deficiències. Sembla que en algunes qüestions n o es posen d’acord 
l’empresa adjudicatària i el director de l’obra. Es pera tenir aviat un 
informe del director de l’obra. 
 
18.- Qui ha pagat el arquitecte la redacció del pro jecte de la Sala 
Multiusos. 
 
El arquitecte Toni Barceló va dir que el mobiliari inclòs costava 
802.100 i la realitat es que s’ha inclòs per una qu antitat al voltant 
els 475.000. manquen 326.384,71 €. 
 
Las instal·lacions el Sr. Barceló diu que ens hem d e gastar uns 
1.662.000 i la realitat es que mos hem gastat 818.0 00. es ha dir que 
en falten 843.000 i de marmol falten 220.000 €, i l a pregunta es la 
següent ha on son aquest doblers? 
 
Aquesta diferencia es la que l’empresa constructora  ha utilitzat per 
pagar les despeses del Sr. Barceló? 
 
Quin sobre cost calcula el Batle que tindrà aquest edifici per posar-
ho tot en funcionament? 

El Sr. Batle respon que està complint el seu compro mís de 
convocar reunions per estudiar aquest assumpte i ac larir-ho. 
 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez fa les preguntes següe nts: 
 
1.- Al Parc infantil del carrer Castellet hi ha due s palmeres que 
suposen un perill per als nens. Haurien de llevar-s e, per evitar 
accidents. 
 
2.- Sembla que hi ha problemes en el pagament dels projectes 
d’integració social. Es tarda a pagar. 
 
3.- Què s’està fent per solucionar els problemes de  l’abocador? 

La Sra. Pilar Gasull respon que com a conseqüència de les 
denúncies presentades per EU, ha vingut a visitar l es obres tècnics de 
la Conselleria, que ha detectat, pel que sembla alg unes deficiències. 
S’ha rebut un escrit dient que s’han d’esmenar les deficiències, però 
no diu què deficiències. Els hem escrit dient que e specifiquin quines 
deficiències han observat. 

 
4.- La Sra. Orts demana a la Regidora de Medi ambie nt que li lliuri 
una còpia de l’informe emès pel director de l’obra.  
L’empresa constructora ha sol·licitat una pròrroga.  Les obres ja estan 
rebudes. No s’entén aquesta pròrroga. 

La Sra. Pilar Gasull respon que es refereixen a une s obres de 
millora que s’han realitzat en el drenatge. 
 
5.- La Sra. Orts mostra el seu desacord amb la deci sió de la 
Conselleria de Turisme, segons ha informat el Sr. B atle, per regenerar 
la platja de Cala Agulla en el mes de març amb aren a de la zona de 
Ferrutx. Aquesta zona està afectada per la reserva marina. No hi ha 
projecte. Per tot això veuen molt difícil poder rec olzar aquesta 
decisió. 
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El Sr. Bartomeu Alzina diu que la zona d’extracció d’arena està 
fora de la reserva marina. 
 
6.- El pressupost de contractació del servei del Ce ntre de Dia és 
major que el cost actual. A més s’ha iniciat el pro cés de licitació 
sense tenir la partida pressupostària assegurada. 

La Sra. Margalida Bover respon que s’ha suspès el p rocés de 
licitació per deficiències en el plec de prescripci ons tècniques. El 
preu és major que el cost actual, perquè inclou tot es les despeses del 
servei, excepte la llum i l’aigua. De totes maneres , es farà un plec 
nou. 
 
7.- S’ha publicat com una notícia la crema d’object es confiscats per 
la policia local. Això és una actuació que incomple ix la llei de 
residus; és una falta greu. Com és possible que s’i ncompleixi la llei 
i a més es faci propaganda? La Sra. Orts demana al Sr. Batle que cridi 
l’atenció a la policia local. 
 
8.- Sembla que l’aparcament que s'està fent en la p iscina no queda al 
mateix nivell que les sortides de l’edifici. 

La Sra. Pilar Gasull respon que la sortides d’emerg ència estan 
bé. Hi ha una rampa. 
 
9.- La Sra. Orts demana informació sobre la reclama ció del cànon a la 
SAGAE. 

El Sr. Sebastià Sureda informa que s’estan recopila nt les 
factures i s’ha demanat a Cànon, que és una de les empreses que més 
material afectat ens subministra, que ens lliuri un a relació. També 
s’ha sol·licitat informació a la FELIB. Sembla que la quantitat que 
hem de reclamar no és molt elevada. La intenció és interrompre la 
prescripció. 
 
10.- Per poder fer el seguiment dels expedients de disciplina 
urbanística, demana una relació d’aquests expedient s dels anys 2009 i 
2010. 
 
11.- Sol·licita informació sobre el cinema Juva, si  s’ha fet la 
incorporació del romanent i s’han executat les obre s. 

El Sr. Climent Crespo respon que s’està tramitant l a 
incorporació del romanent i després es farà l’obra.  
 
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa les preguntes següents: 
 
1.- En primer lloc, agrair als companys de EU-EV  i  el PP (en especial 
la Sra. Orts i el Sr. Medina) la actitud positiva, coherent i, 
sobretot en defensa de la democràcia per la seva rè plica a la 
intervenció del Sr. Sureda al final del plenari del  més de novembre al 
qual jo no vaig poder assistir. Jo no entraré en de scalificatius. El 
que si vull dir per que quedi clar és que estic org ullós, content i 
satisfet de la tasca desenvolupada com a Regidor de  Cultura la 
legislatura passada i en especial haver promocionat , recuperat i 
impulsat una part important de la nostra cultura po pular com és 
l’artesania de l’obra de palma. 
 
2.- PLA E.- Ja ho vaig demanar fa estona. M’agradar ia saber quina 
feina s’ha generat a Capdepera, ja que era un dels  requisits i la 
base per aquestes inversions estatals. Can Creu d’I nca, plaça dels 
Pins, carrer Principal... 
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3.- POLICIA LOCAL.- Com estan els expedients. Quin cost tindrà per 
l’ajuntament??. A una comissió d’Interior del més d ’abril, s’ens 
comenta per part del regidor que ha de prendre una decisió abans de 
que acabi el més. S’ha presa.  Reclaman que s’ens i nformi. 
 
4.- SOIB; SUBVENCIONS.- Hem pogut veure aquesta leg islatura molta de 
gent que fa feina a través del SOIB. Enhorabona per  aquest estament 
que dóna feina i redueix les llistes de l’atur. Jo,  però vull saber si 
realment compleix, és a dir, vull saber tot el pers onal que s’ha 
contractat, el seu cost per l’ajuntament i el que e ns ha pagat el 
SOIB.  
 
5.- SUBVENCIO ESCOLA ESPORTIVA.- L’hem rebuda??? 
 
6.- AUTOVIA; llums als passos de vianants. Via de c ircumval·lació, 
seguir amb les faroles fins a la illeta que han fet . 

El Sr. Mateu Garau respon que el Departament de Car reteres del 
Consell no instal·larà més il·luminació; diuen que té la que 
correspon. De la resta de qüestions, els hem plante jat les nostres 
inquietuds i problemes; els hem assenyalat els punt s conflictius i 
perillosos. Han adoptat algunes mesures i han de re ctificar algunes 
coses. La col·laboració és bona, estan mirant la fo rma de limitar la 
velocitat, de fet han instal·lat senyals, però la v igilància correspon 
a l’Ajuntament. 
 
7.- CONVENI PERSONAL.- Pel que sabem està aturat de s de fa temps. Se 
pensa aprovar aquesta legislatura o no??? 

El Sr. Batle respon que la negociació està parada. No hi ha 
pressupost per fer front a totes les demandes plant ejades. Està com fa 
mes i mitjà. 
 
8.- ESTAT PLAÇA DELS PINS.- Hi pugen furgonetes, et c. Manca control 
policial sobretot els dissabtes. 

El Sr. Climent Crespo respon que la vigilància corr espon a la 
Policia Local. Parlarà amb prefectura. 

 
9.- MUSEU DE LA MAR.- Ho varem proposar nosaltres i  s’ens respon des 
del ministeri que aportem plànols i la ubicació que  ha de tenir. S’ha 
aportat???  

El Sr. Batle respon que ho comprovarà. 
 
10.- ARENA A CALA AGULLA.- D’aquest tema ja han par lat altres 
regidors. 
 
11.- QUI PAGA EL PROJECTE DE LA SALA MULTIUSOS?? Ja  fa alguns plenaris 
que ho deman i no he obtingut resposta. Sr. Batle, exigeixo la 
resposta aquí i ara.  Com a Batle de Capdepera ha d e donar respostes 
als ciutadans. Ens passa en cançons cada plenari. 

El Sr. Batle respon que s’estan fent reunions sobre  aquest tema 
i espera que tot es resolgui. 
 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint-i-quatre ho res. 
 

 


